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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  IX/2015 

 

 

z IX nadzwyczajnej sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się  

w dniu 19 sierpnia 2015 r., w Urzędzie Miejskim Gminy Rakoniewice, Osiedle Drzymały 25. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 19 sierpnia 2015 r., o godz. 9:00, 

zakończono w dniu 19 sierpnia 2015 r., o godz. 10:15. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- 0 

 Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a. zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

IX/48/2015 

 

 

 

4 - 8 
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Przebieg IX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 19 sierpnia 2015 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Przewodniczący poinformował, że sesja zwołana została na wniosek Burmistrza, zgodnie  

z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (wniosek stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono żadnych  wniosków, w związku z czym Przewodniczący odczytał 

obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr VIII/2015 z VIII sesji VII kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z VIII sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z VIII sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Radna G. Cielecka przypomniała, że na jednej z sesji mówiła radnym o możliwości 

zaznajomienia się z przebiegiem prac związanym z remontem ratusza w Rostarzewie. 

Poinformowała, że prace przebiegają bardzo szybko, są na ukończeniu. Potrzeba zapewne 

jeszcze dołożyć nieco środków na ostateczne zakończenie tej inwestycji.    

 

Więcej radnych nie zabrało głosu. 

 

Pkt 5. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy.   

 

Przed szczegółowym omówieniem proponowanych zmian do  budżetu głos zabrał Burmistrz 

Rakoniewic – dr Gerard Tomiak. Zauważył, że remont ratusza w Rostarzewie zbliża się ku 

końcowi. Prawdopodobnie po raz pierwszy w naszej Gminie  remontowany był aż tak stary, 

zabytkowy budynek. W pracach, z ramienia konserwatora zabytków, uczestniczył specjalny 

inspektor nadzoru konserwatorskiego, który w wielu przypadkach miał decydujący głos  

o zastosowaniu innych materiałów, bądź zmianie technologii, bądź konieczności wykonania 

prac zamiennych czy dodatkowych, co m.in. jest skutkiem dzisiejszej, nadzwyczajnej sesji 

Rady. Jeszcze do wczoraj komisje, w szerokim składzie, pracowały, analizowały kosztorysy, 

zakres wykonanych prac, tych koniecznych, które już zostały wykonane, a które 

wygenerowały dodatkowe koszty. Konserwator zabytków powiedział, że w przypadku tak 

starego, zabytkowego budynku zakres prac dodatkowych jest normą. W naszym przypadku 

chodzi o około 180.000 zł więcej. W głównej mierze wynika to z bieżącego wykonywania 

prac (np. po rozpoczęciu robót okazało się, że strop w budynku jest wsuwkowy – zabytkowy). 

Wszystko jest lub będzie udokumentowane, uzasadnione. Jeśli będzie taka konieczność, 

konserwator zabytków może nawet wydać opinię w tej sprawie.    

Na salę obrad wszedł radny Dariusz Wajs. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji 

to 15 radnych.  
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Kontynuując Burmistrz powiedział, że ratusz jest o tyle ciekawym i wartościowym 

zabytkiem, że pofatygował się do nas przeszło osiemdziesięcioletni profesor Jan Tajchman  

z Uniwersytetu z Torunia, aby go obejrzeć (będzie zaproszony na uroczystość otwarcia 

ratusza).  

Następnie Skarbnik Gminy – Teresa Kmiecik szczegółowo przedstawiła proponowane 

zmiany w budżecie. Zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody   zmniejszenie o kwotę :  100.483,69 zł 

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Rozdz. 75801Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst. 

Na podstawie pism Ministra Finansów o przyznaniu gminie  ze środków rezerw części 

oświatowej subwencji ogólnej, pismo nr ST5 – 4750- 211.15.4g  z dnia 7.7. 2015 i ST5 – 

4750- 216.15.5g  z dnia 9.7. 2015 zwiększeniu  ulega części subwencji oświatowej o kwotę : 

41.820 zł.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego      

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków  

Na podstawie aneksu do umowy UDA-RPWP.06.02.01-30-002/14-00 na dofinansowanie 

Projektu pt. „ Rewitalizacja zabytkowego ratusza w miejscowości Rostarzewo oraz jego 

zmiana sposobu użytkowania z przeznaczeniem na regionalną Izbę Pamięci”  

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Priorytetu 

VI „ Turystyka i środowisko kulturowe” dokonuje się zmniejszenia kwoty dofinansowania w 

§ 6298 : 142.303,69 zł ( z kwoty 1.048.541,51 zł na kwotę : 906.237,82 zł ) .  

 

Załącznik nr 2  wydatki    zwiększenie o kwotę :  137.516,31 zł 

 

Dz. 801 Oświata i wychowanie  zwiększenie o kwotę : 41.820 zł 

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe  

Wyposażenie w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne szkół podstawowych ogólnodostępnych 

prowadzących edukację włączającą w kwocie  ; 33.000 zł 

Zwiększenie dotyczy § 4210 zakup materiałów i wyposażenia  

Szkoła : Rakoniewice – 9.000 zł, Rostarzewo – 6.000 zł , Jabłonna – 12.000 zł, Ruchocice – 

6.000 zł  

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne    

Wyposażenie stołówek w szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez gminy  

w kwocie : 8.820 zł 

Zwiększenie dotyczy § 4210 zakup materiałów i wyposażenia  

Szkoła : Rakoniewice – 5.200 zł, Rostarzewo – 620 zł , Jabłonna – 3.000 zł.   

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Rozdz. 92118 Muzea  

Wydatki bieżące  
Zwiększenie wydatków bieżących związanych z utworzeniem Regionalnej Izy Pamięci w 

Ratuszu w Rostarzewie  o kwotę : 52.400 zł  w tym :  

 Wydatki osobowe § 3020 – 59,78 zł, § 4010 – 9.400 zł § 4110 -  1.610 zł § 4120 – 230 zł, 

§ 4280 – 140 zł, § 4410 – 200 zł § 4440 – 410,22 zł, 4510 – 50 zł , § 4700 - 400 zł . 

Razem 12.500 zł  
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 Wydatki związane z wyposażeniem pomieszczeń § 4210 -  5.000 zł, § 4260 – 7.100 zł, § 

4300 – 25.800 zł, § 4360 – 2.000 zł . Razem 39.900 zł  

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami   

Wydatki majątkowe  

 Zwiększenie wydatków na projekt realizowany w ramach Priorytetu Programu 

Operacyjnego Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa kulturowego pn. „ Rewitalizacja 

zabytkowego ratusza w miejscowości Rostarzewo oraz jego zmiana użytkowania z 

przeznaczeniem na regionalną Izbę Pamięci”  ogółem 43.296,31 zł  w tym :   

 Zmniejszenie - wydatki kwalifikowane finansowane z dotacji UE § 6058 – 142.303,69 zł  

 Zwiększenie - wydatki kwalifikowane finansowane ze środków krajowych § 6059 – 

165.600 zł  

 Zwiększenie - wydatki poza projektem  § 6050 –  20.000 zł.  

 

Załącznik nr 3   - Przychody i rozchody budżetu 

Przychody z innych rozliczeń 

Zwiększenie przychodów o kwotę : 238.000 zł , które będą przeznaczone na powstały deficyt 

budżetu w kwocie : 1.059.400 zł i spłatę wcześniej zaciągniętej pożyczki, wyemitowanych 

obligacji  w kwocie : 2.061.600 zł. Na powyższy cel zostają uruchomione wolne środki jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w  wysokości 

: 3.121.000 zł  

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały. 

 

Radny D. Wajs zapytał, dlaczego radni nie otrzymali wcześniej, przed sesją, materiałów 

dotyczących tych zmian. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że wczoraj, do godz. 15.00, wspólnie z inspektorem nadzoru, wykonawcą  

i pracownikami merytorycznymi pracowała nad rozliczeniem tej inwestycji. Przypomniała, że 

każda zmiana wydatków, w tym unijnych, ma odzwierciedlenie w poszczególnych 

załącznikach.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy nie byłoby zasadne zaplanować tę sesję na późniejszy termin, tak, 

aby radni mieli możliwość zapoznania się z materiałami, aby głosując byli pewni tego, za 

czym, bądź przeciwko czemu głosują. Radny stwierdził, że materiały otrzymał dopiero teraz,  

a wolałby sam zapoznać się z nimi i podjąć decyzję w sposób merytoryczny, tymczasem dziś 

nie jest w stanie podjąć takiej decyzji. 

 

Burmistrz zauważył, że jest to sytuacja wyjątkowa. Komplet materiałów niezbędnych do tego, 

aby zwrócić się do Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji nadzwyczajnej był już gotowy. 
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Radny D. Wajs stwierdził, że nie jest to pierwsza tego typu sytuacja. Przy poprzedniej 

nadzwyczajnej sesji, kiedy również chodziło o zmiany do budżetu, również radni nie 

otrzymali wcześniej materiałów.      

Burmistrz wyjaśnił, że jest to specyfika sesji nadzwyczajnej, a radni swoje przekonanie co do 

zasadności podejmowania decyzji wyrażają w głosowaniu.  

 

Radny D. Wajs powiedział, że radni nie mogą wyrazić tego w sposób merytoryczny. 

 

Burmistrz zauważył, że to jest subiektywne zdanie radnego. 

 

Radny D. Wajs potwierdził. Dodał, że nie może w sposób obiektywny podjąć decyzji. 

Zapytał, czy ta sesja mogła odbyć się w późniejszym terminie. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że nie, ponieważ chodzi tu o projekt unijny, są określone terminy,  

w których należy dokonać rozliczeń.   

 

Dalej radny D. Wajs zapytał o pożyczkę na halę w wysokości 61.600 zł. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że jest to spłata raty pożyczki, która była zaciągnięta w czasie budowy 

hali, w 2010 roku. Dalej powiedziała, że wkrótce radni otrzymają materiały związane  

z wykonaniem budżetu za I półrocze 2015 r. i na podstawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej będzie można szczegółowo przeanalizować jakie Gmina ma zadłużenie, z jakich 

umów to wynika, jaka była kwota pożyczki czy wyemitowanych obligacji, ile pozostało do 

spłaty czy wykupu itd.         

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Uchwała Nr IX/48/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radny D. Wajs poprosił o zaprotokołowanie, że wstrzymał się od głosu ze względu na fakt, 

że nie mógł zapoznać się z materiałami. 

 

Pkt 6. Wolne wnioski i informacje.  

Radny S. Olejnik zapytał, kiedy w Goździnie będzie wykonana droga za stawami. 

 

Burmistrz odpowiedział, że jeden z mieszkańców dzwoni co dwa tygodnie i pyta o tę drogę. 

Środki, które miały być przeznaczone na tę inwestycję, realizowaną w dwóch etapach, po 

rozmowie z radnym S. Olejnikiem, zostały przesunięte na inwestycję : ścieżka pieszo-

rowerowa Rakoniewice – Wioska. Burmistrz powiedział, że chciałby, aby w przyszłorocznym 

budżecie ta inwestycja się znalazła i taką odpowiedź Burmistrz udziela ww. mieszkańcowi. 

Nic w tej kwestii się nie zmienia – należy poczekać do momentu, kiedy będzie 

przygotowywany projekt budżetu na rok 2016.         

 

Radny P. Koza przypomniał, że gdy Zakład Usług Komunalnych wykonywał ścieżkę  

w Wiosce, korzystał z osoby skazanej do wykonania nieodpłatnej pracy na cele społeczne. 

Radny zapytał, czy takich pracowników Gmina mogłaby pozyskać więcej (np. do 

utrzymywania czystości na skwerach itp.). Zdaniem radnego takich osób, które mają wykonać 

prace na cele społeczne jest więcej. 

 

Burmistrz odpowiedział, że Gmina korzysta z takich osób w takiej ilości, w jakiej Sąd nam 

ich przydziela.  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wbrew pozorom, skierowanie takiej osoby do pracy nie 

jest proste (należy wziąć pod uwagę jej nadzór, ubezpieczenie, przeszkolenie, wyposażenie). 

Czasami skierowanie do pracy jest droższe, niż wynosi sama grzywna osoby skazanej. 

 

Sekretarz Gminy – Jarosław Marciniak dopowiedział, iż dodatkowym utrudnieniem jest to, że 

Sąd wnioskuje o to, aby osoba skazana wykonywała te prace jak najbliżej swojego miejsca 

zamieszkania.   
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Radny R. Siemieńczuk poinformował, że mieszkańcy pytają, co mają robić z eternitem (czy 

Gmina ma jakiś program, dzięki któremu mogłaby pomóc w tej sprawie). 

 

Sekretarz odpowiedział, że obecnie żaden program nie funkcjonuje (ani gminny, ani 

powiatowy). Dawniej Powiat miał taki program, ale nie było zainteresowania nim, ponieważ 

po przeliczeniu okazywało się, że taniej było zutylizować eternit we własnym zakresie 

(prywatnie wynajmując firmę, która profesjonalnie zajmują się utylizacją). 

 

Uzupełniając Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza poinformował, że otrzymał 

zapytanie ze Starostwa, czy Gmina byłaby zainteresowana uczestniczeniem w takim projekcie 

(Gmina wyraziła chęć). Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

ogłosił konkurs, ale jest on skierowany do Powiatów. Jeśli Powiat złoży wniosek i będzie 

chciał projekt realizować, wówczas poszczególne Gminy będą się do niego włączały.  

A. Pawłowski wyjaśnił, że na chwilę obecną mieszkańcy muszą usuwać eternit we własnym 

zakresie.          

 

Radny D. Wajs poruszył temat ulicy Ogrodowej w Rakoniewicach. Przypomniał, że podczas 

ostatnich opadów (19 lipca br.) po raz kolejny zalało posesje na tej ulicy. Radny zapytał, co 

można w tej kwestii zrobić. Przypomniał, że Sekretarz wyjaśniał już dawniej, że w grę 

wchodzi wielomilionowa inwestycja. 

 

Burmistrz odpowiedział, że Gmina zareagowała natychmiast. W konkretnym przypadku 

został przebudowany na odcinku tej posesji, przy drodze gminnej, chodnik (wywyższono 

krawężnik). Nie zostanie przedłużona umowa dzierżawy stawu przy Poczcie. Zostały 

przeprowadzone rozmowy z przedstawicielem firmy, która mniej więcej w przeciągu 

miesiąca będzie miała wykonać pogłębienie i wyczyszczenie stawu, aby rzeczywiście pełnił 

on funkcję zbiornika retencyjnego, przeciwpożarowego. Odbyło się spotkanie z panią 

Naczelnik Poczty i po uzgodnieniach z jej zwierzchnikami w Poznaniu, wykonano przepust  

z parkingu przy Poczcie, do stawu. Burmistrz dodał, że tej feralnej nocy deszczomierz na 

terenie naszej Gminy wskazał w przeciągu półtorej godziny 55 l /1m
2
.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy w dłuższej perspektywie jest szansa, aby coś zrobić z tą 

infrastrukturą  pod ziemią.    
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Sekretarz odpowiedział, że bez tak dużej inwestycji nie. Dodał, że po ostatniej ulewie zgłosiło 

się dwóch poszkodowanych (pani Lesińska i pan Ceglarek). Pan Ceglarek miał zalaną 

piwnicę na skutek cofki z kanalizacji sanitarnej. Obecnie został tam założony zawór zwrotny. 

Stary rurociąg, który przebiegał przez osiedle Drzymały m.in. przez posesję pani Lorenc  

i pana Kaczmarka, został wyłączony i wykonano przepięcie w kierunku ul. Ogrodowej i to 

wszystko zadziałało. Sekretarz przypomniał to, co mówił zainteresowanym osobom już kilka 

lat temu, że to, co Gmina mogła, już wykonała. Obecnie (bez dużych środków) nie da się już 

wykonać nic więcej. 

 

Radny D. Wajs zapytał, ile wyniosłaby ta duża inwestycja. 

 

Sekretarz odpowiedział, że kilka milionów złotych. Dalej pokrótce wyjaśnił, co wchodziłoby 

w zakres prac.  

 

Radny W. Borowski zwrócił uwagę, że zalewany teren to najniżej usytuowany teren na tym 

obszarze i stąd taki problem.         

 

Burmistrz dodał, że w przypadku pani Lesińskiej umorzono jej zaległości podatkowe 

(poprzednio otrzymała pomoc z Ośrodka Pomocy Społecznej).  

 

Dalej dyskutowano na temat przyczyn zalewania posesji (coraz więcej utwardzonych dróg, 

wybrukowane podwórka itd.)   

 

Następnie głos zabrała radna W. Janczak. Przypomniała, że w najbliższą niedzielę odbywają 

się w Ruchocicach Dożynki Gminne. Do tego czasu miał być wykonany na ulicy Słonecznej 

chodnik, tymczasem nie zostało to zrealizowane. Radna zapytała, kiedy zostanie on 

wykonany. 

 

Burmistrz odpowiedział, że przyjrzy się budżetowi i być może na sesji wrześniowej coś 

zostanie zaproponowane. Wyjaśnił, że w tym przypadku chodzi m.in. o brak porozumienia  

z mieszkańcami (jedni chcą chodnik po prawej stronie, inni po lewej, jeszcze inni nie chcą go 

wcale lub nie chcą rozebrać istniejących już wjazdów na posesję itd.).     
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Radna W. Janczak zasugerowała, aby wykonać chodnik po obydwu stronach i wówczas 

problem zostanie rozwiązany.        

 

Burmistrz przypomniał, że już w poprzedniej kadencji wyznawał zasadę, aby wykonywać 

chodniki (tam, gdzie nie ma ich wcale) chociaż po jednej stronie. Dalej wyjaśnił, że dochodzi 

do sytuacji (dotyczy to całej Gminy), że mieszkańcy budując domy, wykonują różnego 

rodzaju murki, ogrodzenia itd., a ostatecznie, kiedy zostaje wykonany projekt chodnika, 

przyjmowane są pewne rzędne, cała pretensja spływa na Gminę, bo okazuje się, że jednemu 

zasłaniany jest cały mur, jednemu połowa, jeszcze innemu woda spływa na podwórko itd. 

Burmistrz wyjaśnił, że przyjęto generalną zasadę, że rozbierane są istniejące wjazdy  

i wykonywany jest chodnik, ponieważ jest to pas drogi gminnej.        

 

Radny W. Bazan podziękował włodarzom i radnym za wykonanie drogi w kierunku 

Faustynowa. Dalej radny powiedział, że jeden z mieszkańców Piotrowa poinformował go, że 

na odcinku Tarnowa – Terespol złamane są dwa słupy telekomunikacyjne, przez co kable 

albo leżą na ziemi, albo zwisają dwa metry od ziemi i uniemożliwiają wjazd na pola.    

 

A. Pawłowski powiedział, że Gmina może postarać się odnaleźć właściciela tego kabla.  

 

Radny D. Wajs przypomniał, że w ostatnim czasie, w Ratajach, odbyło się spotkanie 

dotyczące elektrowni wiatrowych. Zapytał, jakie jest stanowisko Burmistrza w tej sprawie. 

 

Burmistrz odpowiedział, że będzie się cieszył z każdej, kolejnej elektrowni wiatrowej, która 

powstanie, zgodnie z przepisami, na terenie naszej Gminy. Zauważył, że wiąże się to m.in.  

z dodatkowymi wpływami do naszego budżetu (2% od wartości budowli). Dodał, że wie  

o grupie przeciwników tej inwestycji (podobnie było, gdy chodziło o elektrownię wiatrową na 

tzw. Górce Wielichowskiej). Fachowcy wypowiadają się, że bardziej szkodliwa w domu jest 

kuchenka mikrofalowa, niż taki wiatrak. Burmistrz poprosił, aby nie wyszukiwać na siłę 

argumentów przeciwko tego typu inwestycjom, gdy wiadomym jest, że obecnie kładzie się 

nacisk na odnawialne źródła energii.  

 

Radny D. Wajs powiedział, że zdania naukowców na temat elektrowni są podzielone. 
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Burmistrz potwierdził i zauważył, że jest tak w każdym przypadku. Dodał, że na terenie 

naszej Gminy praktycznie jest tylko kilka miejsc, gdzie mogą powstać takie elektrownie 

(m.in. za Ruchocicami - przy drodze krajowej, po prawej stronie; na tzw. Górce 

Wielichowskiej oraz w Ratajach). Dalej Burmistrz poinformował, że jakiś czas temu odbył 

rozmowę z mieszkańcem naszej Gminy, który zastanawia się nad utworzeniem farmy ogniw 

fotowoltaicznych (ich uciążliwość jest znikoma). Burmistrz wyraził pogląd, że inwestorzy 

czekają tak naprawdę na nowe rozdanie unijne, aby móc skorzystać z tych środków. 

 

Radny D. Wajs zapytał, czy do mającej powstać w rostarzewskim ratuszu Izby Pamięci został 

już wyłoniony pracownik. 

 

Burmistrz odpowiedział, że tak. Poinformował, że przedwczoraj odbył się konkurs na to 

stanowisko. Zgłosiło się 8 kandydatów. Do drugiego etapu przeszły dwie osoby : Dariusz 

Papież – były dziennikarz gazety „Na temat” oraz Julia Koler – dziennikarka, nasza 

mieszkanka. Ostatecznie wybrano panią Julię Koler. Burmistrz dodał, że chciałby, aby osoba 

ta, oprócz pracy w Regionalnej Izbie Pamięci, zajęła się także prowadzeniem naszej nowej 

strony internetowej, tak, aby kontakt z mieszkańcami był lepszy, żeby przekaz informacji był 

systematyczny, z wyprzedzeniem. Burmistrz wyjaśnił, że będzie to drugi pracownik w, jak 

dotąd jednoosobowym, wydziale promocji, którego kierownikiem jest Arkadiusz Pawłowski. 

Dalej Burmistrz pokrótce przybliżył specyfikę pracy w izbie pamięci oraz zakres 

obowiązków, jakie ma wykonywać pracownik izby, jego wynagrodzenie.         

Burmistrz poinformował, że otwarcie ratusza w Rostarzewie (jako budynku) jest wstępnie 

zaplanowane na 18 września br.    

Dalej Burmistrz przypomniał, że na stronie internetowej pgo24.pl pojawiła się publikacja 

informująca o tym, że Gmina Rakoniewice nie wzięła udziału w konkursie na dom seniora. 

Burmistrz odwołał radnych do protokołu jednej z wcześniejszych sesji i wyjaśnił, że nigdy nie 

mówił o tym, że w Rakoniewicach ma powstać dom seniora tylko klub seniora. Z tego 

projektu Gmina się nie wycofuje. Z klubów seniora wycofał się Rząd, zdaniem Burmistrza 

dlatego, że zainteresowanie Gmin było ogromne, a wymogi do spełnienia były na takim 

poziomie, że sporo Gmin chciałoby z tego skorzystać. Burmistrz w sprawie klubu odbył już 

rozmowę z kierownikiem Ośrodka Pomocy Społecznej oraz z kierownikiem Warsztatów 

Terapii Zajęciowej. Chciałby, aby taki klub powstał w Rakoniewicach i być może także  

w Rostarzewie, ale nie korzystając ze środków zewnętrznych i nie wpisując się w wymogi 

programu Vigor-Senior, ponieważ za tańsze pieniądze można uzyskać podobny efekt a może  
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i lepszy. Klub miałby powstać w Rakoniewicach, w pomieszczeniach po OPS (jeśli uda się 

przenieść tę instytucję do pałacu w rakoniewickim parku) przy współudziale Warsztatów 

Terapii Zajęciowej i pracowników Biblioteki. Z kolei w Rostarzewie klub mógłby powstać  

z wykorzystaniem pomieszczeń ratuszowych.           

Kolejnym poruszonym przez Burmistrza tematem był temat suszy. Burmistrz przypomniał,  

że 17 czerwca br. Komisja Rolnictwa zwróciła się z wnioskiem do Burmistrza o zgłoszenie 

Gminy Rakoniewice do programu Gmin objętych suszą. Stosowne pismo zostało skierowane 

do Wojewody. W tamtym czasie (i jest tak nadal) nie było żadnych zgłoszeń od rolników  

o powołanie komisji do szacowania strat związanych z suszą. 31 lipca br. od Wojewody 

wpłynął okólnik, w którym wyjaśnia kiedy jest susza, jakie zjawiska w ogóle powodują 

występowanie szkód w rolnictwie, informuje o utworzeniu, w celu monitorowania 

występowania zjawiska suszy, systemu monitoringu suszy rolniczej, prowadzony przez 

Instytut Upraw Nawożenia i Gleboznawstwa Państwowego Instytutu Badań w Puławach, 

który podaje informacje dot. suszy. Na podstawie tych informacji dana Gmina może 

sprawdzić, czy wpisuje się w algorytm. Komunikaty Instytutu stanowią podstawę do 

potwierdzenia zagrożenia suszą dla danego regionu oraz wskazują, że szacowanie szkód może 

dotyczyć tylko określonych upraw, na określonych glebach. 11 sierpnia br. Gmina otrzymała 

pismo z prośbą o podanie danych dotyczących liczby gospodarstw, rodzaju i powierzchni 

upraw dotkniętych suszą oraz szacunkową wielkość strat. Burmistrz wyjaśnił, że w związku  

z tym, że w naszej Gminie rolnicy nie dokonali żadnych zgłoszeń dotyczących strat 

suszowych, a co za tym idzie, komisja suszowa nie dokonała żadnej oceny strat, 

odpowiedziano, że wszystkie wartości u nas wynoszą „0”.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy sołtysi informowali, że rolnicy mogą dokonywać takich zgłoszeń. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że nigdy taka informacja nie była podawana, ponieważ rolnicy wiedzą, że 

jest taka możliwość i w latach ubiegłych sami przychodzili i dokonywali zgłoszeń.   

 

Radny P. Koza powiedział, że poinformował największych rolników na swoim terenie, żeby 

dokonali zgłoszeń, jeśli mają straty związane z suszą, jednak nikt tego nie zrobił. 

 

Tak samo radna W. Janczak poinformowała, że żaden rolnik nie chciał dokonać takiego 

zgłoszenia.  
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Sekretarz wyjaśnił, że najlepiej jest, gdy susza pojawia się na wiosnę. W tym roku susza 

nastąpiła w drugim okresie tj. okresie dojrzewania, było to przed zbiorami i rolnicy zgłoszeń 

nie dokonywali. Ponadto rolnicy posiadają wiedzę z lat ubiegłych w jaki sposób szacuje się 

straty w gospodarstwie, aby móc ubiegać się o kredyt, a zasady te są rygorystyczne.  

 

Radny W. Bazan powiedział, że rolnicy nie byli zainteresowani zgłaszaniem strat, ponieważ 

nie są zainteresowani zaciąganiem kredytów. 

 

Kontynuując Sekretarz zauważył, że gdy rolnicy teraz dokonają zgłoszeń, a komisja miałaby 

oszacować straty, to nie ma podstaw do ich określenia, ponieważ upraw już nie ma.  

Następnie Sekretarz poruszył temat przejęcia wodociągu w Ruchocicach. 

 

Radna W. Janczak wyjaśniła, że osoba, która miałaby przejąć ten wodociąg chce tylko 

dokonywać sprzedaży hurtowej a nie chce mieć indywidualnych odbiorców.    

 

Sekretarz powiedział, że jest to problem dla Gminy. Dodał, że posiadamy w tej sprawie opinię 

prawną z kancelarii, która obsługuje nasz Zakład Usług Komunalnych. Wynika z niej, że 

najlepszym rozwiązaniem w tej sytuacji byłoby przejęcie przez Gminę sieci wodociągowej, 

łącznie ze stacją uzdatniania wody. Drugi problem związany z tą sprawą to kwestia wymiany 

wodomierzy, które nie posiadają legalizacji, co wiąże się z wysokimi kosztami. Ponadto 

Gmina posiada informację, że część gospodarstw musiałaby mieć wykonane nowe przyłącze. 

To także wiąże się z olbrzymimi kosztami dla Gminy. 

 

Radny D. Wajs zapytał, jaki jest pomysł na rozwiązanie tych problemów. 

 

Sekretarz wyjaśnił, że Gmina zamierza postawić warunki, na jakich miałoby dojść do 

przejęcia tego wodociągu.   

 

Radny D. Wajs zapytał, czy wodociąg ten będzie wymagał dużej modernizacji. 

 

Sekretarz odpowiedział, że wyjaśni się to dopiero po przedstawieniu odpowiedniej 

dokumentacji. Nadmienił, że wodociąg ten jest stary. Przypomniał, że to jedyny wodociąg  

na terenie naszej Gminy, który nie był obsługiwany przez nasz Zakład Usług Komunalnych,  
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a teraz  Rada będzie zmuszona podjąć uchwałę o jego przejęciu. Sekretarz dodał, że obecnie 

czekamy na opinię prawną z kancelarii, która obsługuje Urząd Gminy.      

 

Na koniec Burmistrz przypomniał i zaprosił wszystkich do uczestnictwa w dzisiejszym 

spotkaniu poświęconym tworzeniu nowej strategii dla Gminy Rakoniewice. W spotkaniu 

będzie uczestniczył m.in. prezes firmy, która będzie opracowywała dla naszej Gminy ten 

dokument. Na pytanie radnego D. Wajsa Burmistrz odpowiedział, że nie ma jeszcze żadnego 

projektu strategii i zachęcił wszystkich do wypełniania ankiet.   

Na koniec Burmistrz zaprosił radnych do uczestnictwa w uroczystościach rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego na ich terenach.   

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 7. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad IX sesji VII kadencji Rady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 24 sierpnia 2015 r. 

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

.......................................... 

 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Wniosek Burmistrza o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 

2. Lista obecności radnych. 

3. Uchwała Nr IX/48/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 


